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REVISTA PRESEI 

 

 

 Reprezentanţii SANITAS vor evalua marţi rezultatele întâlnirii cu 

premierul Orban 

Consiliul Naţional al Federaţiei SANITAS va evalua marţi rezultatele întâlnirii cu 

echipa guvernamentală, urmând să decidă asupra strategiei pentru perioada imediat 

următoare, se arată într-un comunicat al organizaţiei sindicale postat pe pagina sa 

de Facebook. 

Membrii Biroului Executiv al Federaţiei SANITAS s-au întâlnit luni la prânz cu 

premierul Ludovic Orban. La discuţii au mai participat vicepremierul Raluca 

Turcan, ministrul Sănătăţii, Nelu Tătaru, şi ministrul Finanţelor Publice, Florin 

Cîţu. 

 

În urma discuţiilor, reprezentanţii Executivului şi-au asumat deblocarea 

stimulentului de risc acolo unde nu a fost acordat şi cu toate că sumele au fost 

alocate din aprilie, până în prezent au fost cheltuite mai puţin de două treimi. 

 

"Acordarea stimulentului de risc pentru personalul medical din unităţile sanitare, 

serviciile de ambulanţă, DSP-uri, medicina şcolară, unităţile de asistenţă medico-

socială, care în perioada stării de urgenţă a intrat în contact cu pacienţi suspecţi de 

infecţia cu virusul SARS-COV-2. GUVERN: Sumele pentru acordarea 

stimulentului de risc au fost alocate din luna aprilie, s-au cheltuit mai puţin de 2/3, 

după cum a confirmat ministrul Florin Cîţu. Guvernanţii şi-au asumat evaluarea 

situaţiei acordării acestui drept şi deblocarea lui acolo unde încă nu s-a acordat!", 

se precizează în comunicatul SANITAS. 

 

În ceea ce priveşte acordarea stimulentului de risc pentru personalul medical din 

unităţile de asistenţă socială care în perioada stării de urgenţă a intrat în contact cu 

pacienţi suspecţi de infecţia cu virusul SARS-COV-2, autorităţile au promis 

rezolvarea situaţiei cel mai târziu la următoarea rectificare bugetară, 15 - 20 

noiembrie, cu evidenţierea expresă a sumelor necesare acordării stimulentului. 
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Referitor la acordarea sporului de până la 30% pentru personalul din sistemul 

sanitar şi cel de asistenţă socială conform Legii 56/2020 şi a Ordinului comun 

1070/94/2087/2020, Guvernul a arătat că pentru spitalele COVID-19 faza I-II şi 

suport, acordarea sporului reprezintă cheltuială efectivă şi este decontată din 

bugetul Caselor de asigurări de sănătate, putând astfel să fie acordate. 

 

În ceea ce priveşte revendicarea sindicaliştilor privind acordarea, începând cu 1 

ianuarie 2021, a salariilor prevăzute de Legea 153/2017 pentru anul 2022, pentru 

tot personalul din sistemul sanitar, sistemul de asistenţă socială şi medico-socială, 

reprezentanţii Guvernului au precizat că va fi evaluat impactul bugetar, iar 

discuţiile vor continua până la elaborarea bugetului financiar pentru anul 2021. 

 

"Având în vedere evaluarea efectuată de Federaţia SANITAS în peste 95% din 

spitalele din România şi faptul că suma necesară estimată este de 6 milioane de 

euro cheltuială efectivă/lună, considerăm că se poate acorda şi vom susţine în 

continuare această revendicare", subliniază documentul citat. 

 

Totodată, autorităţile au precizat că agreează deblocarea posturilor în unităţile 

sanitare, cele de asistenţă medico-socială şi cele de asistenţă socială, măsura 

urmând să fie reglementată într-un act normativ. 

 

Referitor la acordarea sporului de 55 - 85% pentru personalul din unităţile sanitare 

şi DSP-uri conform Legii 153/2017 şi HG 153/2018, Ministerul Sănătăţii va 

organiza în cel mai scurt timp o videoconferinţă cu toţi managerii de unităţi 

sanitare pentru reglementarea acordării acestui drept salarial. 

 

Potrivit SANITAS, sporul este cheltuială efectivă şi trebuie suportată de la bugetul 

Caselor de asigurări de sănătate. 

 

Pe de altă parte, premierul Ludovic Orban a garantat raportarea sporului pentru 

condiţii de muncă la salariul aflat în plată începând cu 1 ianuarie 2021. 

 

"Consiliul Naţional al Federaţiei SANITAS va evalua mâine, 13 octombrie 2020, 

rezultatele întâlnirii cu echipa guvernamentală, urmând să decidă asupra strategiei 

pentru perioada imediat următoare", se mai arată în comunicat. 
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Membrii Federaţiei SANITAS au declanşat, săptămâna trecută, greva japoneză la 

nivel naţional, acuzând indiferenţa cu care sunt trataţi de către autorităţi. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Orban: Voi propune sistarea evenimentelor private fie revenirea la 20 de 

persoane. Reprezintă una din principalele surse de îmbolnăvire 

Premierul Ludovic Orban susține că evenimentele private sunt principala sursă de 

îmbolnăvire și nu exclude interzicerea acestora. 

 

„O restricție pe care am gândit-o: voi propune sistarea evenimentelor private. Este 

clar că reprezintă una din principalele surse de îmbolnăvire. Sau revenirea la 20 de 

persoane. Sunt foarte mulți organizatori de evenimente care nu respectă regulile. E 

posibil să nu mai permitem. (...) Fie revenim la 20 de persoane, se fac în familie, 

sau sunt anumite voci care vor interzicerea”, a declarat luni Ludovic Orban. 

 

Guvernul se pregătește pentru prelungirea stării de alertă care ar putea veni cu noi 

restricții. 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Vot CRUCIAL în Parlament: sporuri pentru profesori și personalul auxiliar 

Deputații dezbat, marți, un proiect de lege potrivit căruia cadrele didactice și 

personalul auxialiar din învățământ vor primi stimulente financiare pe toată 

perioada stării de alertă și de urgență pentru implicarea și expunerea în față riscului 

răspândirii coronavirusului COVID-19. 

Cadrele didactice, precum și personalul didactic auxiliar și personalul nedidactic 

din învățământul preuniversitar și universitar de stat, din învățământul particular 

acreditat și din unitățile de învățământ preuniversitar înflințate în structura 

instituțiilor de învățământ superior, vor primi un stimulent de risc în cuantum de 

2.000 de lei lunar, respectiv de 1500 de lei lunar acordat pe toată durata stării de 
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alertă și a stării de urgență, pentru implicarea și expunerea în față riscului 

răspândirii coronavirusului COVID-19, informează Mediafax. 

Inițiatori:i propunerii legislative sunt social-democrații Marcel Ciolacu, Robert 

Cazanciuc, Paul Stănescu și Alfred Simonis. 

Proiectul a fost aprobat de Senat, for decizional fiind Camera Deputaților. 

Premierul Ludovic Orban susținea că nu sunt posibile creșteri de cheltuieli pentru 

majorarea pensiilor cu 40% și pentru stimulente de câte 500 de euro pentru 

profesori. 

„Nu sunt posibile aceste creșteri de cheltuieli. PSD a generat cheltuieli de 6,5% din 

PIB suplimentare și, în același timp, a modificat și plafonul maxim de îndatorare 

raportat la PIB, de la 44% la 40%. Adică a generat cheltuieli suplimentare și a 

interzis posibilitatea obținerii de finanțări pentru susținerea acestor cheltuieli. 

Adică a pus bazele unui faliment”, explica premierul. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 SURSE: Guvernul va sesiza marti CCR in legatura cu rectificarea bugetara 

adoptata de Parlament care include cresterea pensiilor cu 40% 

Executivul va depune marti la CCR o sesizare privind proiectul de lege care aproba 

rectificarea bugetara adoptat de Parlament pe 22 septembrie cu amendamentul prin 

care pensiile cresc cu 40%, au declarat surse guvernamentale, pentru News.ro. 

 

Premierul Ludovic Orban a afirmat, dupa adoptarea proiectelor in Parlament, ca 

"iresponsabilitatea PSD risca sa arunce Romania intr-o criza economica pe care 

abia ce am depasit-o". El a mai spus ca Guvernul va ataca la Curtea Constitutionala 

initiativele legislative privind rectificarea bugetara in forma aprobata de Legislativ. 

 

Conform proiectele de lege privind rectificarea bugetara in forma amendata de 

PSD pensiile urmeaza sa creasca cu 40%. 

 

 

https://ziare.com/ccr/
https://ziare.com/ludovic-orban/
https://ziare.com/psd/
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A fost efectuata o modificare, la solicitarea grupurilor parlamentare 

ale UDMR care spune ca "plafonul privind datoria publica, conform metodologiei 

UE, pentru sfarsitul anului 2020, este de 40% din Produsul Intern Brut". 

 

Un alt amendament al PSD este cel prin care au fost crescute sumele repartizate 

unitatilor administrativ teritoriale cu un miliard de lei. De asemenena, pentru 

municipiile resedinta de judet este alocata suplimentar suna de 500 milioane lei, 

care va fi repartizat egal autoritatilor locale, fara a se tine cont de culoarea politica. 

 

O alta modificare abroga articolul 43 care prevedea cresterea salariilor cadrelor 

didactice de anul viitor. Prin urmare, salariile profesorilor vor fi majorate din acest 

an, asa cum este prevazut de lege. 

Totodata, a fost majorat si bugetul Camerei Deputatilor cu 5.635 milioane lei, dupa 

cum urmeaza: "In bugetul Camerei Deputatilor - sume alocate din bugetul de stat - 

se majoreaza creditele bugetare si de angajament astfel: 3.000 mii lei la titlul 20 

Bunuri si servicii si 2.635 mii lei la titlul 71 Active nefinanciare". 

 

Suma de 67 milioane lei a fost alocata suplimentar pentru Ministerul Agriculturi, in 

scopul finantarii Programului de realizare a Sistemului National Antigrindina si de 

Crestere a Precipitatiilor. 

 

"Se autorizeaza Ministerul Agriculturii si Dezvoltarii Rurale sa suplimenteze cu 

suma de 67.000 mii lei credite de angajament, respectiv 45.000 mii lei credite 

bugetare, Cap.80.01 - Actiuni generale economice, comerciale si de munca, Titlul 

55 - Alte transferuri, Art.01 alin.05 - Programul de realizare a Sistemului National 

Antigrindina si de Crestere a Precipitatiilor, prin diminuarea cu suma de 67.000 

mii lei credite de angajament, respectiv 45.000 mii lei credite bugetare de la 

Cap.83.01 - Agricultura, silvicultura, piscicultura si vanatoare, Titlul 80 - 

Imprumuturi, Art.30 - Alte Imprumuturi", conform amendamentului adoptat si 

propus de grupul parlamentar al PSD. 

Un alt amendament al PSD a fost cel prin care este suplimentat bugetul 

Ministerului Economiei cu 400 milioane lei, pentru programul Start Up Nation. 

 

 

https://ziare.com/udmr/


CNSLR Fratia | Revista Presei 13 octombrie 2020 6 

 

De asemenea, a fost suplimentat bugetul Secretariatului General al Guvernului cu 

20 milioane lei, din Fondul de rezerva bugetara al Executivului "pentru 

Secretariatul de Stat pentru Culte, in scopul sprijinirii financiare a Administratiei 

Patriarhale, in vederea continuarii lucrarilor de construire a Ansamblului 

Catedralei Mantuirii Neamului", printr-un amendat tot al grupului parlamentar al 

PSD. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Plenul CSM, decizie CRUCIALĂ privitoare la Parchetul European: 

România riscă sancțiuni dure 

Plenul Consiliului Superior al Magistraturii se reuneşte în şedinţă, marţi, şi discută, 

între altele, propunerea de modificare a Legii 303/ 2004 privind statutul 

judecătorilor şi procurorilor şi transpunerea în legislaţia românească a legislaţiei 

referitoare la Parchetul European. 

Şedinţa Plenului CSM este programată la ora 10.00, informează News.ro.  

 

Pe ordinea de zi sunt mai multe proiecte, între care Proiectul de Lege privind 

stabilirea unor măsuri pentru punerea în aplicare a Regulamentului (UE) 

2017/1939 al Consiliului din 12 octombrie 2017 de punere în aplicare a unei forme 

de cooperare consolidată în ceea ce priveşte instituirea Parchetului European 

(EPPO). 

Ministrul Justiţiei, Cătălin Predoiu, a atras atenţia în repetate rânduri că ”în cazul 

neîndeplinirii obligaţiilor de stat membru, consecinţele financiare pentru bugetul 

naţional pot fi foarte grave, existând riscul major ca România să fie penalizată prin 

aplicarea unor sancţiuni pecuniare semnificative chiar prin intermediul primei 

hotărâri a Curţii de Justiţie a Uniunii Europene”. 

De asemenea, plenul CSM va discuta despre Propunerea legislativă privind 

modificarea Legii nr. 303/2004 privind statutul judecătorilor şi procurorilor, cu 

modificările şi completările ulterioare. 
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În plus, CSM dezbate şi votează fundamentarea proiectului de buget pe anul 2021 

al Consiliului Superior al Magistraturi, dar şi proiectele de buget pentru anul 2021 

- instanţe judecătoreşti şi Ministerul Public. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 Federația FAIR-MediaSind va negocia Contractul Colectiv de Muncă din  

Radioul Public! 

Federația FAIR-MediaSind, singura organizație reprezentativă, conform legii, la 

nivel de sector Cultură și Mass-Media, a decis astăzi,12.10.2020,  în ședința 

Biroului Executiv Permanent, să răspundă afirmativ la invitația transmisă de către 

conducerea Societății Române de Radiodifuziune de a negocia și semna 

Contractul Colectiv de Muncă din această prestigioasă instituție! 

În baza mandatului primit din partea organizațiilor afiliate din SRR, Sindicatul 

Român al Jurnaliștilor MediaSind – Filiala Sindicatul Liber MediaSind SRR 

(organizație care s-a comasat cu Asociația Profesională Radio), Sindicatul Liber 

din Societatea Română de Radiodifuziune – SLSRR și Sindicatul SINDSAL 

SRR – Sindicatul Salariaților din SRR, Federația FAIR-MediaSind împreună cu 

delegații desemnați de aceste organizații, va obține, pentru toți angajații instituției, 

drepturi la nivel european. 

Pentru a clarifica diversele speculații apărute în mediul public, FAIR-MediaSind 

aduce la cunoștința angajaților instituției că alegerea reprezentanților salariaților în 

comisia de negociere este un drept, nu și o obligație. Conform prevederilor 

Codului Muncii, în cazul în care, din diferite motive, reprezentanții salariaților nu 

sunt aleși în cadrul adunării generale, cu jumătate plus unu din totalul angajaților, 

negocierile continuă doar cu reprezentanții federației sindicale reprezentative, în 

baza mandatului acordat de către sindicatele afiliate din instituție și împreună cu 

reprezentanții acestora. În acest sens, vă prezentăm atașat poziția oficială a 

Ministerului Muncii. 
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În concluzie, facem un apel către toți salariații din Radio România, indiferent de 

apartentența sindicală, să ne transmită până pe data de 20 octombrie 2020,  la mail 

radioromania@mediasind.ro sau prin liderii sindicatelor afiliate care vor participa 

la negocieri, propuneri privind îmbunătățirea actualului contract  colectiv de 

muncă. 

Până în prezent, Federația FAIR-MediaSind a negociat la standarde europene, în 

baza mandatului primit din partea membrilor afiliați, mai multe contracte colective 

de muncă în principalele instituții din cultură și mass-media. 

(Sursa: Federația Cultură și Mass-Media FAIR-MediaSind) 

 

 Federația FAIR-MediaSind solicită Guvernului Orban să nu distrugă 

sectorul Cultură și Mass-Media prin măsuri extreme! 

Federația FAIR-MediaSind, singura organizație reprezentativă, conform legii, la 

nivel de sector Cultură și Mass-Media, solicită Guvernului României să nu distrugă 

acest important domeniu, adoptând măsuri extreme, precum închiderea totală a 

instituțiilor de cultură din cauza pandemiei.  

 Federația FAIR-MediaSind atrage atenția guvernanților că lipsa dialogului 

social cu reprezentanții organizațiilor sindicale reprezentative din sector, a generat 

situația dezastruoasă în care se află acum cei peste 100 000 de lucrători din 

cultură și mass-media. Conducătorii Ministerului Culturii, de cele mai multe ori 

oameni fără viziune, numiți politic, au adoptat politici păguboase, care au 

demonstrat că, mai ales în perioade de criză cum este aceasta pe care o traversăm, 

pot produce adevărate drame umane în sistem, atât în instituțiile centrale cât și în 

cele locale. În consecință, Biroul Executiv Permanent al FAIR-MediaSind solicită 

organizarea unei întâlniri urgente cu ministrul Culturii și cu factori decizionali 

din Guvernul României, pentru a identifica soluții urgente pentru salvarea acestui 

important domeniu, întrucât cultura înseamnă supraviețuire! 

Cât privește domeniul mass-media situația este la fel de gravă, pentru că lipsesc 

măsurile de protecție a sănătății angajaților, dar și a locurilor lor de muncă, fapt ce 

aduce atingere interesului public.  Să nu uităm că instituțiile de media au o 

importanță vitală pentru informarea cetățenilor în astfel de perioade grele. 

mailto:radioromania@mediasind.ro
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Or, o presă cu vulnerabilități nu poate garanta corectitudinea informației. Cel 

mai ilustrativ exemplu în acest sens este cel al Televiziunii Naționale unde, din 

cauza unor  complicități  politice mai mult decât condamnabile, se perpetuează 

abuzul, ilegalitatea și incertitudinea privind viitorul instituției. Astfel, cea mai 

mare instituție de stat din Mass-Media, Societatea Română de Televiziune, este 

administrată în continuare de o conducere incompetentă și acuzată de  fapte 

de corupție de inspectorii Curții de Conturi (amănunte aici: În atenția 

Preşedinţiei, Parlamentului, Guvernului și a DNA: Decizia Curții de Conturi 

confirmă jaful din Televiziunea Națională!)), iar salariații din această instituție 

sunt obligați zilnic să lucreze în condiții care le pun zilnic viața în pericol din 

lipsa măsurilor de protecție și a materialelor sanitare, care există doar în 

comunicatele conducerii (amănunte aici: Jurnaliștii tv nu mai suportă inconștiența 

politrucilor din fruntea Televiziunii Naționale: „TVR, armata cu 1000 de generali 

și o singură ordonanță” ). 

Totodată, FAIR-MediaSind condamnă presiunile administrației Gradea față de 

membrii afiliați din Studioul Teritorial TVR Cluj care sunt cercetați disciplinar 

deoarece au avut curajul să semnaleze Consiliului de Administrației și opiniei 

publice fapte de corupție din instituție. 

Atragem atenția că de câteva luni, în  Uniunea Europeană, organizațiile 

internaționale la care FAIR-MediaSind este afiliată cu drepturi depline – 

Federația Internațională a Jurnaliștilor, Federația Internațională a 

Muzicienilor, Federația Internațională a Actorilor, UNI Global Media, 

Federația Europeană a Jurnaliștilor (FEJ) - au solicitat Comisiei Europene și 

Parlamentului European să întreprindă acțiuni rapide, direcționate și coordonate 

în sprijinul tuturor lucrătorilor - personal, freelanceri și angajați independenți - 

și companii, ca răspuns la impactul social și economic devastator al crizei globale 

COVID-19 asupra sectorului mass-media. 

(Sursa: Federația Cultură și Mass-Media FAIR-MediaSind) 

 

 

 

http://www.mediasind.ro/comunicate-1/inatentiapresedintieiparlamentuluiguvernuluisiadnadeciziacurtiideconturiconfirmajafuldinteleviziuneanationala
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/inatentiapresedintieiparlamentuluiguvernuluisiadnadeciziacurtiideconturiconfirmajafuldinteleviziuneanationala
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/inatentiapresedintieiparlamentuluiguvernuluisiadnadeciziacurtiideconturiconfirmajafuldinteleviziuneanationala
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/inatentiapresedintieiparlamentuluiguvernuluisiadnadeciziacurtiideconturiconfirmajafuldinteleviziuneanationala
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/jurnalistiitvnumaisuportainconstientapolitrucilordinfrunteateleviziuniinationaletvrarmatacu1000degeneralisiosinguraordonanta
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/jurnalistiitvnumaisuportainconstientapolitrucilordinfrunteateleviziuniinationaletvrarmatacu1000degeneralisiosinguraordonanta
http://www.mediasind.ro/comunicate-1/jurnalistiitvnumaisuportainconstientapolitrucilordinfrunteateleviziuniinationaletvrarmatacu1000degeneralisiosinguraordonanta
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 Florin Cîţu: Să fie foarte clar pentru toată lumea - primul raport finalizat la 

PMB a fost deja trimis la DNA 

Ministrul finanţelor Florin Cîţu anunţă, luni seară, că primul raport de control de la 

Primăria Capitalei a fost trimis la DNA, prejudiciul calculat de către inspectori 

fiind de 200 de milioane de lei, scrie News.ro. 

 

„Să fie foarte clar pentru toată lumea: Primul raport finalizat la PMB a fost deja 

trimis la DNA”, a scris, luni seară, pe Facebook, Florin Cîţu. 

 

Anterior, tot într-o postare pe Facebook, ministrul Finanţelor Publice a anunţat că 

suma totală pe care inspectorii MFP au calculat-o ca fiind prejudiciu, în urma 

controlului efectuat la PMB, este de aproximativ 200 milioane lei (în jur de 40 de 

milioane euro). 

 

Ministrul Finanţelor Publice a organizat luni o conferinţă de presă în care a vorbit 

despre controlul Inspecţiei Economico-Financiare din MFP la Primăria 

Municipiului Bucureşti. 

 

Veniturile totale ale Primăriei Municipiului Bucureşti în acest an au fost de 3,4-3,5 

miliarde lei, iar în septembrie încasările au fost de 99%, a declarat, luni, ministrul 

de Finanţe, Florin Cîţu, în urma controlului desfăşurat, care a precizat că banii au 

existat, dar nu au ajuns acolo unde trebuie. 

 

El a mai afirmat că şi la datorii „situaţia arată rău, arată clar o administrare proastă 

a banului public”. 

 

Primarul general în funcţie, Gabriela Firea, a declarat, luni, că afirmaţiile 

ministrului de Finanţe, Florin Cîţu, despre controlul la Primăria Capitalei sunt „de 

râs”. Ea a susţinut că a fost un „control politic”, iar inspectorii au spus că „dacă nu 

scriu ceva, orice, vor fi daţi afară şi sunt persoane în vârstă, mai au câţiva ani până 

la pensie şi le este foarte mare teamă”. 

 

https://www.news.ro/politic-intern/florin-citu-sa-fie-foarte-clar-pentru-toata-lumea-primul-raport-finalizat-la-pmb-a-fost-deja-trimis-la-dna-1922405512002020102019511766
https://www.facebook.com/florin.citu/posts/10221336531421043
https://www.facebook.com/florin.citu/posts/10221333938756228
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„Nimic flagrant, ilegal, nimic care să însemne o greşeală a noastră, ci au descris 

nişte fapte”, a afirmat Gabriela Firea. 

(Sursa: news.ro) 

 

 Florin Citu: Avem cea mai mica rata a inflatiei din octombrie 2017 si pana 

astazi 

Romania inregistreaza cea mai mica rata a inflatiei din octombrie 2017 pana in 

prezent, a declarat, luni, ministrul Finantelor Publice, Florin Citu, facand referire la 

datele prezentate de Institutul National de Statistica. 

 

"Este si luna septembrie mai mica. Este cea mai mica rata a inflatiei din octombrie 

2017 si pana astazi. Rata inflatiei a scazut in fiecare luna in guvernarea PNL. 

Comparativ cu guvernarea socialista preturile au crescut sau rata a crescut la de 0 

la 5,4. Deci avem acum cea mai mica rata a inflatiei din octombrie 2017 si pana 

astazi si asta contrar tuturor mesajelor alarmiste care vin de la PSD, explozia 

preturilor, penurie de bunuri de piata. Sunt si bunuri pe piata si pretul acestora 

scade. Mai mult, in luna septembrie preturile bunurilor alimentare au scazut fata de 

luna august, la fel si la bunurile nealimentare, ceea ce inseamna ca indicele sau rata 

inflatiei a scazut fata de luna august 2020", a declarat Florin Citu. 

 

Rata anuala a inflatiei a coborat la 2,5% in luna septembrie a acestui an, de la 2,7% 

in august, in conditiile in care marfurile alimentare s-au scumpit cu 4,96%, 

serviciile cu 2,89%, iar marfurile nealimentare cu 0,62%, potrivit datelor publicate 

luni de Institutul National de Statistica (INS). 

 

"Preturile de consum in luna septembrie 2020, comparativ cu luna septembrie 

2019, au crescut cu 2,5%. Rata anuala calculata pe baza indicelui armonizat al 

preturilor de consum (IAPC) este 2,1%. Rata medie a preturilor de consum in 

ultimele 12 luni (octombrie 2019 - septembrie 2020) fata de precedentele 12 luni 

(octombrie 2018 - septembrie 2019), calculata pe baza IPC, este 3,0%. Determinata 

pe baza IAPC, rata medie este 2,8%", se arata in comunicatul INS. 

 

 

https://ziare.com/florin-citu/
https://ziare.com/pnl/
https://ziare.com/psd/
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Rata anuala a inflatiei IPC pentru sfarsitul anului curent si al anului viitor este 

prognozata la 2,7% si, respectiv, la 2,5%, potrivit Raportului asupra inflatiei 

publicat de Banca Nationala a Romaniei. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Parlament/ Noul şef al ANCOM - ales marţi de plenul reunit; patru 

candidaţi - intraţi în cursă 

Noul şef al Autorităţii Naţionale pentru Administrare şi Reglementare în 

Comunicaţii (ANCOM) urmează să fie ales marţi de plenul reunit al Parlamentului. 

 

În cursa pentru şefia ANCOM au intrat patru candidaţi, care au fost validaţi luni în 

comisiile de specialitate - Vlad Stoica (fost şef al Cancelariei fostului premier 

Victor Ponta), Manuela Catrina (fost secretar de stat la Ministerul Comunicaţiilor), 

Ion Smeeianu (fost şef al Poştei Române) şi Mircea Rozolea. 

 

Şedinţa plenului Parlamentului începe la ora 13,00. La şedinţă, parlamentarii vor fi 

prezenţi fizic, votul fiind cu buletine. 

 

Joia trecută, Parlamentul a luat act de demisia lui Sorin Grindeanu din funcţia de 

preşedinte al ANCOM şi a declarat vacant acest post. 

 

În 22 august, la Congresul PSD, Sorin Grindeanu a fost ales în funcţia de prim-

vicepreşedinte al partidului. Conform legii, Grindeanu trebuia să opteze pentru una 

dintre cele două funcţii, care sunt incompatibile.  

(Sursa: Agerpres) 

 

 Ministrul Mediului şi ministrul Fondurilor Europene semnează, marţi, 

contractul de modernizare a RNMCA 

Ministrul Mediului, Apelor şi Pădurilor, Costel Alexe, va susţine marţi o conferinţă 

de presă comună cu ministrul Fondurilor Europene, Marcel Boloş, în cadrul căreia  
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va fi semnat contractul de finanţare pentru modernizarea şi extinderea Reţelei 

Naţionale de Monitorizare a Calităţii Aerului (RNMCA), informează ministerul de 

resort. 

 

În cadrul proiectului european va fi dezvoltat, în premieră pentru România, un 

sistem naţional de prognoză a calităţii aerului pentru marile aglomerări urbane. 

 

În vara acestui an, Costel Alexe anunţa că Reţeaua Naţională de Monitorizare a 

Calităţii Aerului va fi extinsă cu 60 de staţii de monitorizare noi, investiţia în acest 

proiect fiind de 3,17 milioane de euro, din care 2,17 milioane de euro sunt bani de 

la Administraţia Fondului pentru Mediu (AFM), iar un milion de euro din fonduri 

europene, prin Programul Operaţional Infrastructură Mare (POIM). 

 

Reţeaua naţională are, în acest moment, 148 de staţii în funcţiune la nivel naţional, 

iar în Bucureşti există opt puncte de măsurare a calităţii aerului amplasate în 

zonele: Cercul Militar Naţional, Lacul Morii, Titan, Baloteşti, Măgurele, Bucur 

Obor, Drumul Taberei şi Berceni.  

(Sursa: Agerpres) 

 

 Mii de cereri depuse simultan de IMM-urile care vor 2.000 de euro. 

Ministru: Dacă apar cu cifră de afaceri zero vom face verificări 

Un număr de 7.500 de cereri au fost depuse în primele două ore de la debutul 

programului de microgranturi. Foto: Guliver/Gettyimages 

Un număr de 7.500 de cereri au fost depuse în primele două ore de la debutul 

programului de microgranturi, a declarat, luni, ministrul Economiei, Energiei şi 

Mediului de Afaceri, Virgil Popescu. Acesta a menţionat că, la momentul actual, 

trebuie rezolvate o serie de probleme privind PFA-urile şi ONG-urile referitoare la 

neconcordanţa unor date existente la ANAF. 

Ministrul Economiei: Cu certitudine, prețul la gaz din iarna 2020 va fi mai mic 

 

https://www.digi24.ro/video/ministrul-economiei-cu-certitudine-pretul-la-gaz-din-iarna-2020-va-fi-mai-mic-1368628
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"Au fost înregistrate 4.400 de conexiuni simultane, serverele au mers fără 

probleme. La ora 11:30 erau 6.500 de cereri în aplicaţie, iar acum, la ultima 

raportare, erau 7.500 de cereri de microgranturi. În ritmul acesta e posibil ca, până 

vineri, să epuizăm cele 50.000 de locuri, companii care se pot înscrie. Totalul 

bugetului alocat este de 100 de milioane de euro. Dacă sunt 2.000 de euro pentru 

fiecare companie, înseamnă că maxim 50.000 de companii pot beneficia. Cele mai 

multe s-au înscris din Bucureşti - peste 1.400, apoi Cluj, Iaşi, Prahova, Timiş. În 

urban, la ora 11:30, aveam 4.900 de cereri, iar în rural 1.600", a spus Popescu, la 

Digi24. 

"Mai sunt nici mici probleme referitoare la PFA-uri şi la ONG-uri, probleme care 

reies din faptul că în baza de date a ANAF pe care noi o interogăm apar nişte date 

cu zero cifră de afaceri sau zero salariaţi. Ceea ce trebuie să ştie deţinătorii de 

PFA-uri sau de ONG-uri este să meargă cu aplicaţia până la capăt, pentru că vom 

face o verificare în back office şi nu vom lăsa lucrurile aşa, dacă dânşii ştiu că au 

altă cifră de afaceri", a subliniat ministrul de resort 

Formularul electronic de înscriere pentru obţinerea de microgranturi acordate din 

fonduri externe nerambursabile a devenit activ pe link-ul granturi.imm.gov.ro 

începând de luni, 12 octombrie 2020, ora 10:00. 

Documentul de aplicare va rămâne activ până vineri, 16 octombrie 2020, la ora 

20:00, cu posibilitatea prelungirii perioadei de înscriere până la epuizarea 

bugetului. 

Potrivit lui Virgil Popescu, dacă se epuizează suta de milioane de euro, de 

săptămâna viitoare, proprietarii IMM-urilor vor primi contractul și vor primi în 

contact câte 2.000 de euro. 

Guvernul a aprobat, în data de 31 iulie, OUG 130/2020 privind acordarea unor 

granturi de un miliard de euro în total pentru firmele afectate de criza Covid-19, 

din fonduri externe nerambursabile, aferente Programului operaţional 

Competitivitate 2014-2020. 
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Preînscrierea firmelor în aplicaţie a început pe 15 septembrie, iar în această etapă 

toţi aplicanţii interesaţi de oricare dintre cele trei măsuri de sprijin vor avea 

posibilitatea preînregistrării datelor reprezentanţilor legali/împuterniciţi, precum şi 

datelor persoanelor juridice.  

(Sursa: Digi 24) 

 

 În primele opt luni din an, România a avut exporturi de 38 mld. euro, cu 7 

mld. euro mai mici decât în primele opt luni din 2019. Comerţul extern pare 

că-şi mai revine, dar deficitul comercial creşte pentru că exporturile se 

redresează mai greu decât importurile 
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În august, exporturile au scăzut cu 8% faţă de perioada similară a lui 2019, iar 

importurile s-au redus cu 4%. La opt luni, an/an, căderea este de 15% la exporturi 

şi de 11% la importuri. 

Astfel, România a exportat, în perioada menţionată, produse de 38,7 mld. euro, cu 

7 mld. euro mai puţin decât în primele opt luni din 2019. Importurile au fost de 

50,2 mld. euro, faţă de 56,6 mld. euro în primele opt luni din 2019. Aceste date 

trebuie luate împreună, pentru că 60% din exporturile de bunuri ale României sunt 

asigurate din importuri – se importă, practic, diferite componente care, mai apoi, 

sunt asamblate şi apoi sunt exportate. Doar industria auto (maşini şi echipamente 

de transport – 47% în ponderea totală a exporturilor) a avut exporturi cu 3,5 mld. 

euro mai mici în primele opt luni din an faţă de perioada similară a lui 2019. 

Totuşi, situaţia dă semne că se redresează. În august, căderea exporturilor a fost de 

8% faţă de august 2019, iar a importurilor de 4%. O cădere înseamnă o cădere, 

nimic altceva, dar aceasta este departe de cifrele din primăvară. În aprilie, scăderea 

comerţului internaţional a fost de 47% la exporturi şi de 44% la importuri. În mai, 

exporturile au scăzut  cu 40%, an/an, iar importurile cu 35%. Din iunie situaţia a 

început să se redreseze, dar, pe total opt luni la opt luni din 2019, căderea este de 

15% la exporturi şi de 11% la importuri. 

În ciuda restrângerii comerţului, deficitul comercial a crescut cu 6% în primele opt 

luni, pentru că scăderea exporturilor este mai puternică decât cea a importurilor. 

În ciuda creşterii deficitului comercial, este posibil ca deficitul de cont curent să se 

ajusteze în acest an, pentru că exportul de servicii s-a menţinut pe plus. 

România a încheiat primele opt luni ale anului cu un deficit comercial de 11,5 mld. 

euro, cu 642 mil. euro peste nivelul din perioada similară din 2019 (Ă6%), după ce 

exporturile au scăzut cu 15,3%, în timp ce ritmul de reducere a importurilor a fost 

de 11,2%, a anunţat luni INS. 

În total, România a exportat bunuri în valoare de 38,7 mld. euro şi a importat de 

50,2 mld. euro. În luna august, exporturile au însumat 4,6 mld. euro, în scădere cu 

8%, iar importurile 6,1 mld. euro, cu 3,9% mai mici decât în august 2019, 

rezultând un deficit de 1,51 mld. euro, în creştere cu 11,2%. 
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În primele opt luni, ponderi importante în structura exporturilor şi importurilor sunt 

deţinute de maşini şi echipamente de transport (47,1% la export şi 36% la import) 

şi alte produse manufacturate (30,9% la export şi respectiv 30,2% la import). 

Valoarea schimburilor intra-UE27 s-a ridicat la 28 miliarde euro la expedieri şi la 

36 mld. euro la introduceri, reprezentând 73% din total exporturi şi 73,2% din total 

importuri. „Considerăm că intensificarea deficitului comercial cu bunuri în primele 

opt luni din 2020 a fost determinată de mix-ul relaxat (fără precedent) de politici 

economice şi aprecierea cursului real efectiv al RON (cu 0,9% an/an în medie), 

factori care au contrabalansat (cel puţin până în prezent) impactul incidenţei 

pandemiei. Pentru trimestrele următoare prognozăm ameliorarea contribuţiei 

exportului net la dinamica anuală a PIB, scenariu susţinut de o serie de factori: 

persistenţa la un nivel ridicat a ratei de economisire, pe fondul consecinţelor 

şocului indus de incidenţa pandemiei; perspectivele de depreciere pentru cursul 

real efectiv al RON; ameliorarea ofertei interne de bunuri şi servicii în ciclul 

postpandemie“, a comentat Andrei Rădulescu, director analiză macroeconomică la 

Banca Transilvania. 

(Sursa: zf.ro) 

 

 Digitalizarea transformă companiile agricole şi din industria alimentară şi 

permite optimizarea costurilor de producţie, reducerea cheltuielilor cu forţa 

de muncă şi posibilitatea extinderii într-un timp mai scurt 

Pentru a reuşi să treacă într-o nouă etapă, oamenii de afaceri din agricultură şi 

industria alimentară trebuie să transforme în primul rând mediul de lucru, 

digitalizarea fiind un proces necesar în acest moment, ea putând crea o diferenţă 

mare între cei care vor reuşi să îşi ducă afacerea la alt nivel, consideră Marius 

Gavrea, business strategy lead – agri financing products pe divizia Business 

Banking în cadrul ING Bank România, una dintre cele mai mari bănci locale, care 

a raportat pentru 2019 active de 9,27 mld. euro. 

În rândul companiilor agricole, un avantaj concret a fost foarte vizibil în primăvara 

lui 2020, adaugă el, când restricţiile de trafic voluntare sau impuse au îngreunat 

ieşirile în câmp, iar fermele digitalizate au putut lua decizii pe baza informaţiilor  
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din hărţile satelitare, au putut transmite online declaraţiile APIA şi au putut analiza 

starea de vegetaţie pe baza informaţiilor oferite de software. Totuşi, el crede că o 

fermă cu adevărat digitală nu se rezumă la tractoare fără şofer, fertilizare variabilă 

sau hărţi care să îi atenţioneze pe fermieri când apar anumite probleme cu solul. 

„Agricultura digitală este pasul următor, adică integrarea tuturor acestor informaţii 

într-un sistem computerizat care să îi spună fermierului ce trebuie să facă şi care 

sunt cele mai bune decizii ce pot fi luate. Aceste decizii vor genera beneficii 

majore precum optimizarea costurilor de producţie, maximizarea randamentelor de 

producţie la hectar, trasabilitatea produselor şi nu în ultimul rând, relaţia cu banca, 

prin faptul că se pot transmite informaţii clare şi în timp real despre starea afacerii, 

ceea ce ajută foarte mult banca în luarea deciziei de creditare”, spune Marius 

Gavrea. 

Pe de altă parte, Delia Murgu, sector head Commodities Food & Agri pe divizia 

Wholesale Banking în cadrul ING Bank, afirmă că poziţia predominantă actuală de 

exportator de materie primă şi importator de produse finite a României poate fi 

schimbată. 

„Ca principale ingrediente ale unui astfel de business, aş menţiona disponibilitatea 

capitalului necesar dezvoltării afacerii şi mai ales investiţiile în tehnologie, pentru 

diferenţierea propriul produs finit de cele existente, ambele componente 

contribuind la consolidarea unui brand în piaţă”, explică ea. 

Reprezentanţii ING Bank estimează că deţin o cotă de piaţă de 20% din companiile 

cu cifra de afaceri mai mare de 100 milioane euro, deservind practic 1 din 5 

jucători din sector. Aceştia mai spun că la nivelul întregului portofoliu agro-

alimentar, cele mai accesate servicii sunt, în primul rând, cele de creditare, având o 

pondere de aproximativ 60% din total. 

Teofil Dascălu, CEO şi fondator al Frizon Group, una dintre cele mai digitalizate 

ferme din România, ce lucrează peste 3.800 de hectare, susţine că rolul agriculturii 

de precizie este de a facilita ca tehnologia viitorului să întâlnească experienţa 

specialiştilor din domeniu, în urma căreia se obţin rezultate cât mai ridicate cu 

costuri cât mai mici, cheltuielile cu forţa de muncă fiind, în primul rând, reduse. În 

al doilea rând, menţionează el, sunt diminuate pierderile cauzate de risipa de 

inputuri, urmărindu-se aplicarea acestora cu o precizie cât mai bună. 
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„Digitalizarea conferă fermei noastre posibilitatea realizării unei programări 

liniare, prin care se maximizează gradul de predictibilitate şi se diminuează 

volatilitatea la nivel de profit operaţional. Astfel, prin intermediul agriculturii de 

precizie, am reuşit să gestionăm aproape 4.000 de hectare cu un număr de 20 de 

angajaţi, în condiţiile în care, în urmă cu circa zece ani, cu acelaşi număr de 

angajaţi exploatam o suprafaţă de 700 de hectare”, afirmă Teofil Dascălu. 

Compania a investit în ultimii şapte ani peste un milion de euro în agricultura de 

precizie, iar acum pune în aplicare diferiţi algoritmi, astfel încât să poată asigura în 

timp real o analiză statistică corespunzătoare a datelor culese şi să ia decizii 

înţelepte. Informaţiile provin dintr-o multitudine de surse, precum echipamente de 

măsură şi control, utilaje, staţii meteo, date contabile sau date privind inputurile 

agricole şi sunt colectate într-o bază de date unică. „Cu ajutorul inteligenţei 

artificiale, pe baza datelor statistice şi a concluziilor extrase, modulul avansat de 

interpretare automată va lua şi deciziile de management aferente.” 

Grupul Boromir, cea mai mare afacere cu capital românesc din domeniul 

morăritului şi panificaţiei, a început din aprilie 2020 să se concentreze şi pe 

digitalizarea proceselor operaţionale pentru extinderea businessului, investind într-

un magazin online. 

„Pe fondul crizei provocate de pandemie, digitalizarea proceselor operaţionale a 

devenit o prioritate pentru companii. În cazul nostru, s-a concretizat prin 

construirea unui sistem de vânzare online cu livrare la domiciliu în toată ţara, prin 

intermediul platformei de e-commerce boromirmarket.ro”, explică Constantin 

Boromiz, CEO şi fondator al Boromir. 

El adaugă că feedback-ul pe care îl primesc direct de la consumatorul final i-a 

ajutat să-şi dea seama în ce direcţie se dezvoltă piaţa. „De curând, am lansat 

mălaiul Boromir fără gluten, care a fost foarte apreciat în rândul clienţilor online şi 

face parte dintr-o nişă pe care ne dorim să o dezvoltăm.” 

Astfel, antreprenorul spune că în lunile noiembrie şi decembrie, se aşteaptă să aibă 

o creştere de până la zece ori a vânzărilor online comparativ cu perioada Paştelui, 

când au lansat magazinul online şi urmăresc ca în termen de cinci ani, Boromir 

Market să ajungă la 3% din cifra de afaceri a grupului. 
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„Sistemul bancar joacă un rol important în sectorul agro-alimentar prin sprijinirea 

acordării de finanţare, atât pe termen lung, cât şi pe termen scurt. Grupul Boromir a 

beneficiat de sprijinul ING Bank încă din anul 2003, fiind alături de noi la toate 

investiţiile pe care le-am derulat şi pe care le avem în derulare. Parteneriatul 

Boromir – ING Bank a realizat investiţii majore ce ne-au adus o creştere a 

exportului cu 40% şi o creştere a cifrei de afaceri cu 6% în acest an faţă de cel 

precedent”, mai spune Boromiz. 

Delia Murgu întăreşte că ING îşi propune să ofere şi servicii personalizate de tip 

scoring şi limită de credit care să faciliteze un proces decizional de creditare mai 

bun, mai rapid şi mai uşor în rândul clienţilor săi atunci când aceştia îşi stabilesc 

apetitul de risc/ limitele comerciale în relaţia cu partenerii lor. 

„Atenţia sporită acordată experienţei clienţilor noştri, importanţa acordată 

digitalizării şi expertiza sectorială, care ne permite nu numai acordarea de soluţii 

adaptate profilului de business al fiecărui client, dar şi o reacţie mai rapidă de 

răspuns, sunt elementele care ne diferenţiază cu adevărat de competitorii noştri”, 

susţine Delia Murgu. 

Care este poziţia ING Bank România în sectorul de food & agri? Care sunt cele 

mai accesate servicii şi cum vă diferenţiaţi pe piaţă în acest sector competitiv? 

Delia Murgu, Sector Head Commodities, Food & Agri, divizia Wholesale 

Banking, ING Bank România: Din perspectiva Wholesale Banking, estimăm că 

deţinem o cotă de piaţă de 20% din target market-ul nostru (companii cu cifra de 

afaceri mai mare de 100 milioane euro), deservind practic 1 din 5 jucători din 

sector. La nivelul întregului portofoliu Food & Agri, cele mai accesate servicii 

sunt, în primul rând, cele de creditare (linii de capital de lucru, credite de investiţii, 

finanţări/ refinanţări), având o pondere de ~60% din total. Diferenţa de 40% este 

egal împărţită între zona de pieţe financiare (în special schimburi valutare, dar şi 

produse derivate pe cursul valutar, pe rata dobânzii sau pe mărfuri), zona de plăţi şi 

cash management (aş menţiona aici apetitul accentuat pentru e-commerce) şi 

factoring (evidenţiindu-se interesul crescut asupra beneficiilor reverse factoring-

ului). 
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Atenţia sporită acordată experienţei clienţilor noştri (desemnarea unui unic 

consultant dedicat şi urmărirea gradului de satisfacţie a clienţilor prin Net Promoter 

Score), importanţa acordată digitalizării (începând din anul 2017, deservim 100% 

online nevoile clienţilor noştri) şi expertiza sectorială, care ne permite nu numai 

acordarea de soluţii adaptate profilului de business al fiecărui client, dar şi o reacţie 

mai rapidă de răspuns, sunt elementele care ne diferenţiază cu adevărat de 

competitorii noştri. 

Marius Gavrea, Business Strategy Lead – Agri Financing Products, divizia 

Business Banking, ING Bank România: În ceea ce priveşte segmentul de agri-

business, strategia de dezvoltare în ING este de a finanţa întreg lanţul de furnizare 

şi de a avea în portofoliu afaceri cu cât mai multe verigi de integrare. Astfel, avem 

în ING un portofoliu de clienţi variat şi echilibrat, atât în ceea ce priveşte 

dimensiunea afacerii lor, cât şi apartenenţa la sub-segmentele din agri-business. 

Fermierii din cultura vegetală reprezintă mai bine de o treime din portofoliu, fiind 

urmaţi de cei din zootehnie şi segmentele de susţinere a acestora, respectiv 

distribuitorii de materii prime pentru agricultură, traderii de cereale şi procesatorii. 

Prin acest mix echilibrat de clienţi din diviziile de Wholesale Banking şi Business 

Banking, ING Bank România poate aduce o valoare adăugată importantă în 

ecosistemul Food & Agri. Clienţii mari (traderi, procesatori din industria 

alimentară, producători de inputuri - materii prime pentru producţia agricolă) au 

nevoie să îşi securizeze accesul la fermieri, la produsele lor, iar fermierii au nevoie 

să fie ajutaţi de bonitatea financiară a acestora pentru a avea acces la finanţare mai 

uşor. Astfel, ING poate fi facilitatorul acestor necesităţi din ambele părţi: direct, 

prin crearea unor produse de creditare cu partajare a riscului de credit sau, indirect, 

acţionând ca o platformă de lucru pentru toţi jucătorii implicaţi. Prin acest concept, 

ne dorim să aducem cât mai mulţi jucători implicaţi pe aceeaşi platformă pentru a 

putea avea interacţiuni directe. 

Care a fost abordarea băncii faţă de programul IMM Invest în segmentul de agri-

business? 

Marius Gavrea: Anul 2020 a fost unul foarte dificil pentru fermierii români afectaţi 

atât de măsurile generate de pandemia Covid-19, dar mai ales de secetă.  
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Ţinând cont de situaţia dificilă din acest an, şi noi la ING ne-am adaptat produsele 

de creditare. În cadrul programului IMM Invest, am creat un produs special pentru 

fermieri, cu rate semi-anuale care pot fi plătite la recolta viitoare, adică aceştia vor 

beneficia în primele 8 luni de o perioadă de graţie. 

Prin urmare, încurajăm fermierii să aplice în programul IMM Invest, care este în 

multe privinţe potrivit nevoilor fermierilor. Una dintre cele mai mari probleme pe 

care le au fermierii în relaţia cu băncile este de a reuşi să găsească garanţii pentru 

credite, iar prin acest program, statul, prin FNCGIMM, vine să garanteze cu până 

la 90% creditele acestora. 

A doua problemă pe care o rezolvă acest produs este legată de costuri, dobânda 

fiind plafonată la ROBOR la 3 luni + 2-2,5% (diferenţele sunt în funcţie de 

destinaţia creditului: investiţii sau capital de lucru). De asemenea, timp de 8 luni de 

la semnarea contractului de credit, dobânda este subvenţionată de către stat. Chiar 

şi după ce se termină acest grant, plaja de dobânzi este foarte atractivă, din punctul 

meu de vedere şi din ce am văzut că practică finanţatorii în agri-business. 

Sustenabilitatea şi inovaţiile digitale – ce rol au în strategia ING şi cum vă 

implicaţi efectiv? 

Delia Murgu: Sustenabilitatea este în centrul strategiei ING, atât la nivel global, cât 

şi local, reuşind să ne poziţionăm în primul semestru al acestui an, în ţările în care 

activăm, ca lider de piaţă în sectorul obligaţiunilor verzi, sustenabile şi sociale (cu 

20 de emisiuni) şi pe locul trei (cu 77 de tranzacţii) în topul creditelor dedicate 

proiectelor de sustenabilitate şi sociale. 

ING încurajează, prin produsele sale, încercările clienţilor de a atinge anumite 

obiective de sustenabilitate. Printre principalele produse oferite, menţionez 

împrumuturile, obligaţiunile verzi sau tranzacţiile de hedging (acoperire asupra 

variaţiei preţului), pentru care ING oferă bonificaţii în cazul în care sunt atinşi 

anumiţi parametri de sustenabilitate agreaţi. 

Asigurăm 100% online suportul operaţional necesar clienţilor pe platformele 

noastre (platforma de plăţi şi emitere a angajamentelor potenţiale de tip scrisori de 

garanţie, acreditive, servicii de comerţ online, platforma de schimburi valutare, de 

finanţare a furnizorilor etc.).  
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Alături de colegii din grupul ING, ne propunem să oferim şi servicii personalizate 

de tip scoring şi limită de credit care să faciliteze un proces decizional de creditare 

mai bun, mai rapid şi mai uşor în rândul clienţilor noştri atunci când aceştia îşi 

stabilesc apetitul de risc/ limitele comerciale în relaţia cu partenerii lor. 

Marius Gavrea: Digitalizarea agri-business-ului, şi în special a fermelor vegetale, 

poate crea o diferenţă mare între cei care vor reuşi să îşi ducă afacerea la alt nivel. 

De exemplu, un avantaj concret a fost foarte vizibil în primăvara lui 2020, 

restricţiile de trafic voluntare sau impuse îngreunând ieşirile în câmp, dar fermele 

digitalizate au putut lua decizii pe baza informaţiilor din hărţile satelitare, au putut 

transmite online declaraţiile APIA şi au putut analiza starea de vegetaţie pe baza 

informaţiilor oferite de software. Dar o fermă cu adevărat digitală nu se rezumă la 

aceste exemple sau la tractoare fără şofer, fertilizare variabilă sau hărţi care să îi 

atenţioneze pe fermieri când apar anumite probleme cu solul. Aceste lucruri există 

deja în anumite ferme româneşti – este vorba despre agricultura de precizie (cum 

este, de exemplu, cazul clientului nostru, Grup Frizon). Agricultura digitală este, 

însă, pasul următor, adică integrarea tuturor acestor informaţii într-un sistem 

computerizat care să îi spună fermierului ce trebuie să facă şi care sunt cele mai 

bune decizii ce pot fi luate. 

Aceste decizii vor genera beneficii majore precum optimizarea costurilor de 

producţie, maximizarea randamentelor de producţie la hectar, trasabilitatea 

produselor şi nu în ultimul rând, relaţia cu banca, prin faptul că se pot transmite 

informaţii clare şi în timp real despre starea afacerii, ceea ce ajută foarte mult 

banca în luarea deciziei de creditare. 

Pe segmentul companiilor mici şi medii, în care se încadrează, în general, toţi 

fermierii, avem deja fluxuri automatizate. Pe măsură ce fermele vor avea 

implementate sisteme robuste care să ofere informaţiile necesare analizei de credit 

complete, clare şi cu surse de încredere, decizia de aprobare va deveni mult mai 

uşoară. 

În agricultură, sunt foarte mulţi agronomi şi prea puţini manageri cu studii în 

domeniul economic, ce pot băncile să ofere pe partea de educaţie financiară? 
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Marius Gavrea: Agricultura este unul din domeniile în care accesul la creditare a 

fost destul de dificil, din cauza provocărilor mai mari legate de riscuri şi costuri. 

De aceea, am pus mare accent pe asumarea rolului de facilitator a unor sesiuni de 

educaţie financiară pentru fermieri. Astfel, încă din 2018, am început o serie de 

conferinţe şi seminarii în care explicăm fermierilor toate aceste aspecte legate de 

riscurile şi costurile pe care le implică un credit. În 2019 am reuşit să organizăm 5 

astfel de seminarii, la care au participat peste 170 fermieri şi alţi jucători din 

domeniu, în care le-am oferit informaţii relevante despre cum trebuie să îşi 

optimizeze afacerea din punct de vedere financiar şi soluţii concrete pentru a avea 

acces cât mai uşor la finanţare. 

De asemenea, am explicat fermierilor cum ar trebui să îşi gestioneze creditele sau 

care ar trebui să fie gradul de îndatorare maxim, astfel încât să aibă o relaţie 

sănătoasă cu banca. 

Şi anul acesta am fost în dialog permanent cu clienţii noştri, iar sfaturile oferite în 

această perioadă au fost de a-şi securiza afacerea, mai ales printr-o bună 

administrare a lichidităţilor pentru a nu se crea blocaje. Efectul acestor sedinţe de 

consiliere, credem că s-a văzut în numărul foarte mic de cereri de reeşalonare la 

plată pe baza Ordonanţei 37/2020 - sub 2,3% din totalul numărului de clienţi 

existenţi în acest portofoliu, ceea ce este sub media băncii şi sub media din 

economie în general. 

Sectorul agro-alimentar se poate dezvolta, iar materia primă se poate transforma 

în produs finit, dar care ar fi mijloacele? 

Delia Murgu: Categoric că poziţia predominantă actuală de exportator de materie 

primă şi importator de produse finite poate fi schimbată. În acest sens, există 

suficiente exemple de business-uri locale de succes, cum este şi cel al clientului 

nostru Boromir, care au reuşit nu numai realizarea unor produse finite, ci şi crearea 

unor brand-uri puternice. 

Ca principale ingrediente ale unui astfel de business, aş menţiona disponibilitatea 

capitalului necesar dezvoltării afacerii şi mai ales investiţiile în tehnologie, pentru 

diferenţierea propriul produs finit de cele existente, ambele componente 

contribuind la consolidarea unui brand în piaţă. 
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De ce consideraţi că agricultura de precizie este unul dintre cele mai sigure şi 

atractive domenii pentru investiţii? Care sunt cele mai importante tendinţe în acest 

sector? 

Teofil Dascălu, CEO & fondator Frizon Group: Necesitatea obţinerii unor rezultate 

cât mai ridicate cu costuri cât mai mici a dus la implementarea agriculturii de 

precizie, metodă prin care se urmăreşte atât reducerea costurilor cu forţa de muncă 

(o resursă aflată în puternic declin în ultimii ani), cât şi reducerea pierderilor 

cauzate de risipa de input-uri, urmărindu-se aplicarea acestora cu o precizie cât mai 

bună. 

Digitalizarea conferă fermei noastre posibilitatea realizării unei programări liniare, 

prin care se maximizează gradul de predictibilitate şi se diminuează volatilitatea la 

nivel de profit operaţional. Astfel, prin intermediul agriculturii de precizie, am 

reuşit să gestionăm circa 4.000 de hectare cu un număr de 20 de angajaţi, în 

condiţiile în care, în urmă cu circa 10 ani, cu acelaşi număr de angajaţi exploatam o 

suprafaţă de 700 de hectare. 

De asemenea, luând exemplul acestui an, prin intermediul senzorilor care dotează 

staţiile meteo din parcelele noastre, am constatat la începutul lunii martie o rezervă 

extraordinar de mică de umiditate în sol, ceea ce ne-a convins, în mod categoric, de 

necesitatea urgentă a asigurării culturilor pentru riscul de secetă. 

Cum vedeţi dezvoltarea sectorului agro-alimentar cu ajutorul băncilor? Cât de 

important este să aveţi acces mai facil şi în timp scurt la un credit? 

Constantin Boromiz, CEO & fondator Boromir: Dezvoltarea agro-alimentară în 

România este un subiect de actualitate ţinând cont că avem balanţă negativă, adică 

importăm mai mult decât producem. Sectorul agro-alimentar prezintă un potenţial 

ridicat de dezvoltare, însă este dependent de intensificarea investiţiilor. 

Sistemul bancar joacă un rol important în sectorul agro-alimentar prin sprijinirea 

acordării de finanţare, atât pe termen lung, cât şi pe termen scurt. Grupul Boromir a 

beneficiat de sprijinul ING Bank încă din anul 2003, fiind alături de noi la toate 

investiţiile pe care le-am derulat şi pe care le avem în derulare.  
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Parteneriatul Boromir – ING Bank a realizat investiţii majore ce ne-au adus o 

creştere a exportului cu 40% şi o creştere a cifrei de afaceri cu 6% în acest an faţă 

de cel precedent. 

Teofil Dascălu, Frizon: Cred că instituţiile bancare trebuie să vină în întâmpinarea 

spiritului creativ antreprenorial, prin soluţii de finanţare flexibile şi care să asigure 

un capital de investiţii pe nivele specifice. 

În cazul nostru, ne-am concentrat asupra investiţiilor în trei direcţii: investiţii în 

irigaţii şi achiziţionare de teren agricol, depozitarea şi condiţionarea producţiei şi 

dezvoltarea logisticii feroviare, precum şi achiziţionarea de maşini şi utilaje 

agricole adaptate agriculturii de precizie şi implementarea digitalizării fluxului de 

date şi informaţii. 

Am accesat programul IMM Invest prin intermediul ING, urmărind ca sumele 

accesate să asigure, pe de o parte, capitalul de lucru, element crucial pentru 

continuarea activităţii în contextul acestui an agricol fără precedent în istorie în 

ceea ce priveşte deficitul de umiditate. 

Pe de altă parte, creditul accesat prin IMM Invest va fi destinat continuării 

investiţiilor în sistemele de irigaţii şi drenaj, achiziţii de terenuri agricole şi de 

utilaje adaptate agriculturii de precizie, precum şi realizarea soluţiei digitale 

integrate. 

Cât de importantă este digitalizarea în sectorul agro-alimentar? 

Teofil Dascălu, Frizon: În ultimii şapte ani am investit peste un milion de euro în 

agricultura de precizie şi am început acest lucru când domeniul era unul de 

pionierat în România. 

În acest moment, suntem la faza realizării aşa-numitului „data-lake” şi punem în 

aplicare diferiţi algoritmi, astfel încât să putem asigura în timp real o analiză 

statistică corespunzătoare a datelor culese şi luarea unor decizii înţelepte. 

Informaţiile provin dintr-o multitudine de surse (echipamente de măsură şi control, 

utilaje, staţii meteo, date contabile, date privind inputurile agricole etc.) şi sunt 

colectate într-un bază de date unică. Cu ajutorul inteligenţei artificiale, pe baza 

datelor statistice şi a concluziilor extrase, modulul avansat de interpretare automată 

va lua şi deciziile de management aferente. 
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Constantin Boromiz, Boromir: Pe fondul crizei provocate de pandemie, 

digitalizarea proceselor operaţionale a devenit o prioritate pentru companii. În 

cazul nostru, s-a concretizat prin construirea unui sistem de vânzare online cu 

livrare la domiciliu în toată ţara, prin intermediul platformei de e-commerce 

boromirmarket.ro. 

Boromir Market a fost lansat în luna aprilie 2020, perioadă care a coincis cu 

Paştele Ortodox şi Catolic. Astfel, deşi nu am avut timpul necesar pentru 

promovarea canalului, interesul cumpărătorilor din offline a fost reflectat în online, 

ceea ce a generat vânzări pentru produsele specifice sărbătorii pascale în valoare de 

50.000 de euro. 

Începutul pandemiei a fost marcat de creşterea cu 40% a produselor de bază 

precum făina, mălaiul şi grişul, însă ieşirea din perioada de izolare a stârnit mai 

multă curiozitate din partea consumatorilor pentru produse noi şi pentru 

specialităţi. Putem spune că Boromir Market a devenit rampa de lansare a noilor 

noastre produse.   

În lunile noiembrie şi decembrie, ne aşteptăm să avem o creştere de până la 10 ori 

a vânzărilor online comparativ cu perioada Paştelui, când am lansat magazinul 

online Boromir Market. Urmărim ca în termen de 5 ani, Boromir Market să ajungă 

la 3% din cifra de afaceri a grupului. 

Care sunt cele mai importante tendinţe în comportamentul consumatorilor? Veţi 

investi în noi tehnologii care să satisfacă noi nevoi? 

Constantin Boromiz, Boromir: Feedback-ul pe care îl primim direct de la 

consumatorul final ne ajută să ne dăm seama în ce direcţie se dezvoltă piaţa. 

Astfel, de curând, am lansat mălaiul Boromir fără gluten, care a fost foarte apreciat 

în rândul clienţilor online şi face parte dintr-o nişă pe care ne dorim să o 

dezvoltăm. 

În decursul anilor am investit constant pentru a reuşi să livrăm produse de calitate 

pentru clienţii noştri. Faţă de anul trecut, am atras cu 12% mai mulţi clienţi, ceea 

ce ne-a impulsionat să investim în continuare. De exemplu, noua linie de prăjituri 

automată are o capacitate de 3000 de bucăţi pe oră.  
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Această investiţie ne-a ajutat să ne diversificăm canalele de distribuţie atât pe piaţa 

internă, cât şi pe piaţa externă şi bineînţeles, să ne extindem gama de prăjituri cu 

până la 12 sortimente. Dedicaţia şi dorinţa de a mulţumi consumatorul ne-au 

provocat să lansăm 25 de produse noi. 

Reuşita unui produs Boromir de calitate constă în selecţia şi depozitarea 

corespunzătoare de materii prime pentru tot lanţul de producţie.  De aceea, anul 

acesta avem în derulare investiţii în două capacităţi de silozuri de cereale de 12.000 

şi respectiv 10.000 de tone. 

În următorii 5 ani, am bugetat o creştere medie anuală a cifrei de afaceri cu 5-8%, 

dar şi o accelerare a creşterii profitului operaţional înainte de amortizare cu până la 

10-15%, mai pregnant în primii 2 ani, creşterea prognozată fiind până la o medie 

de 20%. 

(Sursa: zf.ro) 

 

 PSD are mai mulți primari decât PNL / Liberalii conduc la numărul de 

consilieri județeni / Ce scor a obținut USR-PLUS - Rezultate finale BEC la 

alegerile locale 

PSD are cu 130 de primari în plus față de PNL, însă liberalii conduc în topul 

consilierilor județeni, potrivit rezultatelor finale la alegerile locale, publicate luni 

de Biroul Electoral Central (BEC). Social-democrații au și un președinte de 

Consiliu Județean în plus față de PNL, scorul fiind de 16 la 15. 

 

Astfel, candidații social-democrați au câștigat 1.362 de mandate de primar, cei 

liberali 1.232, pe locul trei fiind UDMR cu 199. 

 

Alianța USR-PLUS a obținut doar 28 de mandate de primar, cu mult mai puțin 

decât PMP-50 și Pro România - 36. 

 

Când vine vorba de numărul consilierilor județeni, topul este condus de această 

dată de PNL. Liberalii au câștigat 474 de mandate, reprezentând 35,37% din total. 

PSD are 362 de consilieri județeni, adică 27%, UDMR 92, respectiv 6,87%, iar 

Mișcarea Populară 67, reprezentând 5%. 



CNSLR Fratia | Revista Presei 13 octombrie 2020 29 

 

Alianța USR-PLUS a obținut 65 de mandate, reprezentând 4,85% din totalul 

acestora. 

 

Cu toate acestea PSD are 16 președinți de Consilii Județene, față de 15 cât au 

liberalii. UDMR a câștigat șefia a 4 CJ-uri. Alianța PNL-USR-PLUS a câștigat 

două consilii județene, Prahova și Vrancea. 

 

Ca voturi exprimate pentru Consiliile Județene, care arată cota electorală a 

partidelor în general, clasamentul pe partide este următorul: 

 

PNL - 30,76% 

PSD - 22,32% 

USR-PLUS -6,65% 

PMP - 5,88% 

UDMR - 5,28% 

Pro România -4,95% 

ALDE - 2,91% 

 

Voturi exprimate pentru Consiliile Locale: 

 

PNL - 32,88% 

PSD - 28,40% 

USR-PLUS -6,85% 

PMP - 5,72% 

UDMR - 4,92% 

Pro România -5,18% 

 

Voturi exprimate la Consiliul General al Municipiului București: 

 

PSD - 32,38% 

USR-PLUS -26,98% 

PNL - 19,31% 

PMP - 7,82% 
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Socotelile USR-PLUS: Alianța a obținut 9,34% la nivel național 

USR-PLUS reclamă că AEP a omis în mod eronat să pună în procesul-verbal 

pentru consiliile locale rezultatele de la București. Deputatul Cătălin Drulă susține 

astfel, că scorul partidului raportat la numărul de voturi este, la nivel național de 

9,34%. „Rezultatele reale la votul politic pentru consiliile locale (cel mai relevant) 

sunt următoarele:- USR PLUS a obținut 748.171 de voturi reprezentând 9,34% din 

totalul voturilor valabil exprimate, adică 8.013.291 - USR PLUS a obținut 1.607 de 

mandate de consilieri locali”, a scris el pe Facebook. 

 

CONSULTĂ AICI INTEGRAL REZULTATELE FINALE BEC ALEGERI 

LOCALE 2020 - PRIMARI 

 

CONSULTĂ AICI INTEGRAL REZULTATE FINALE BEC ALEGERI 

LOCALE 2020 - CONSILIERI JUDEȚENI 

 

CONSULTĂ AICI INTEGRAL REZULTATELE FINALE BEC ALEGERI 

LOCALE 2020 - PREȘEDINTE CONSILIU JUDEȚEAN 

 

CONSULTĂ AICI INTEGRAL REZULTATELE FINALE BEC ALEGERI 

LOCALE 2020 - CONSILII LOCALE 

 

CONSULTĂ AICI INTEGRAL REZULTATELE FINALE BEC ALEGERI 

LOCALE 2020 - CGMB 

(Sursa: hotnews.ro) 

 

 Gabriela Firea, Traian Băsescu, Mihail Neamțu și alți 6 aleși s-au retras din 

Consiliul General / Cine îi reprezintă pe bucureșteni și ce majoritate are PNL-

USR-PLUS 

Gabriela Firea (PSD), Traian Băsescu (PMP), Mihail Neamțu (PMP), Petre Roman 

(PSD), Cornel Dinu (PSD), Daniel Pancu (PMP) și Sorin Ilieșiu (PSD) s-au retras 

din Consiliul General al Municipiului București, potrivit datelor obținute de 

HotNews.ro. În total, au depus la secretariatul Consiliului General cerere de 

retragere 9 consilieri generali, 4 de la PMP și 5 de la PSD.  

https://media.hotnews.ro/media_server1/document-2020-10-12-24346986-0-2pv-primari.pdf
https://media.hotnews.ro/media_server1/document-2020-10-12-24346986-0-2pv-primari.pdf
https://media.hotnews.ro/media_server1/document-2020-10-12-24346987-0-3.pdf
https://media.hotnews.ro/media_server1/document-2020-10-12-24346987-0-3.pdf
https://media.hotnews.ro/media_server1/document-2020-10-12-24347064-0-6-pcj.pdf
https://media.hotnews.ro/media_server1/document-2020-10-12-24347064-0-6-pcj.pdf
https://media.hotnews.ro/media_server1/document-2020-10-12-24347065-0-1.pdf
https://media.hotnews.ro/media_server1/document-2020-10-12-24347065-0-1.pdf
https://media.hotnews.ro/media_server1/document-2020-10-12-24347276-0-4-cgmb.pdf
https://media.hotnews.ro/media_server1/document-2020-10-12-24347276-0-4-cgmb.pdf
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Astfel că prima ședință a CGMB, cea de învestire, care se va desfășura cel mai 

probabil vineri, va avea loc cu 46 de consilieri locali, restul de 9 urmând să fie 

validați la următoarea ședință. 

Aleșii locali care s-au retras din CGMB sunt: 

 PMP: Traian Băsescu, Constantin Ioana, Mihail Neamțu, Moise Sebastian. 

 PSD: Gabriela Firea, Petre Roman, Cornel Dinu, Daniel Pancu și Ilieșiu 

Sorin. 

Despre Mihail Neamțu s-a vehiculat că ar putea fi al treilea viceprimar al Capitalei, 

însă legea nu permite acest lucru. Neamțu a declarat că el este propunerea PMP 

pentru postul de viceprimar, iar premierul Ludovic Orban a declarat că nu exclude 

”înființarea unui al treilea post de viceprimar al Capitalei”. 

Nicușor Dan, noul primar general al Capitalei, a declarat că actuala lege nu permite 

3 viceprimari. 

În ceea ce privește structura politică, noul CGMB este împărțit astfel: PSD - 21 de 

consilieri, USR-PLUS - 17 consilieri, PNL - 12 consilieri și PMP 5 consilieri. 

În acest moment, PNL-USR-PLUS au împreună 29 de consilieri, deci o majoritate 

fragilă. Cele două partide nu au majoritate calificată, astfel că fără votul PSD 

proiectele de două treimi nu vor trece, chiar dacă PMP va vota pentru. 

Cu majoritate absolută se poate aproba bugetul Primăriei, organigrama, proiecte 

urbanistice, proiecte de infrastructură. De două treimi este nevoie pentru proiectele 

care țin de proprietatea municipalității, de exemplu cumpărarea sau vânzarea de 

terenuri, exproprieri, darea în administrare a unor terenuri ale municipalității, 

străzi, către alte Sectoare, instituții. 

Potrivit datelor deținute de HotNews.ro, componența Consiliului General este 

următoarea, cu mențiunea că astăzi este ultima zi pentru depunerea dosarului cu 

actele necesare pentru aleșii locali, iar cei care nu au depus nu pot fi validați: 
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PSD - 21 consilieri 

1. Elisabeta Lipă 

2. Dumitru Dragomir 

3. Anghel Iordănescu 

4. Mariana Monica Davidescu 

5. Ioana Stoica 

6. Vasile Luliu Petrariu 

7. Aurelian Bădulescu 

8. Marius Adrian Pavel 

9. Valeriu Nicolae Luhan 

10. Honorius Circa 

11. Marius Cătălin Maxim 

12. Cristian Marian Olteanu 

13. Mihaela Enciu 

14. Anca Daniela Raiciu 

15. Ancuța Sorina Comănici 

16. Lazăr Neacșu 

17. Rareș Hopincă 

18. Adrian Nicolae Vigheciu 

19. Eugen Costan 

20. Ionel Florian Lixandru 

21. Florentina Gherghiceanu 

 

USR-PLUS - 17 consilieri 

1. Vlad Voiculescu 

2. Ana Ciceală 

3. Manuela Mureșan 

4. Elena Tudose 

5. Alina Gram 

6. Gabriel Rău 

7. Victor Smighelschi 

8. Florin Covaci 

9. Daniel Rigu 

10. Luminița Gabriela Șerban 

11. Sanda Hristudor 
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12. Valentin Necula 

13. Dan Milea 

14. Nicorel Nicorescu 

15. Roxana Iuliana Cantea 

16. Ștefania Petre 

17. Horia Tomescu 

 

PNL - 12 consilieri 

1. Ionuț Cătălin Deaconescu 

2. Sebastian Bujduveanu 

3. Constantin Hazarian 

4. Mihai Răzvan Socolovici 

5. George Nicolaie 

6. Ionel Pușcaș 

7. Diana Mardarovici 

8. Nicolae Sebastian Buși 

9. Sorin Purcărea 

10. Florin Melciu 

11. Adrian Flavius Moraru 

12. Andrei Badiu 

 

PMP - 5 consilieri 

1. Ionescu Andrei Gheorghe 

2. Florescu Adrian Constantin 

3. Rădulescu Gabriel 

4. Podar Marian Vasile 

5. Marian Cătălin Militaru 

(Sursa: hotnews.ro) 
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 BREAKING Medicament anti-COVID 19, produs la Institutul Cantacuzino: 

'Încercăm să îl scoatem până la finalul acestui an' 

Institutul Cantacuzino va produce un medicament împotriva COVID până la 

sfârșitul acestui an! Directorul Institutului a anunțat la Antena 3 că prețul va fi unul 

accesibil tuturor românilor și va fi eficient chiar și în prevenirea gripei. 

”Am reușit să producem un test pilot pentru Orostim. Încercăm anul acesta, vine 

gripa sau chiar pentru această boală a momentului, COVID-19, să venim în 

întâmpinarea oamenilor. Este un imunomodulator sub formă de capsule pe care 

încercăm să îl scoatem până la finalul acestui an. L-am produs pe un lot pilot, iar 

acum vrem să îl scoatem pe producție”, a declarat Florin Oancea, directorul 

Institutului Cantacuzino. 

(Sursa: stiripesurse.ro) 

 

 S-au inregistrat cu peste 3.000 de decese mai mult in august 2020 decat in 

aceeasi perioada a anului trecut 

Un numar 23.169 persoane au decedat in august, cu 752 mai multe decat in luna 

iulie si cu 3.270 mai multe fata de luna august 2019, din care aproape doua treimi 

s-au inregistrat la persoanele de peste 70 ani, a anuntat luni Institutul National de 

Statistica (INS). 

 

"In luna august 2020 numarul nasterilor inregistrate a crescut fata de luna august 

2019, dar a scazut fata de cel inregistrat in luna precedenta (iulie 2020); 

Comparativ cu un an in urma (fata de luna august 2019) in luna august 2020 

numarul deceselor inregistrate a crescut si a scazut numarul deceselor copiilor sub 

un an", arata datele INS. 

 

In luna august 2020, numarul casatoriilor inregistrate a scazut semnificativ fata de 

luna august 2019, dar a crescut fata de luna iulie 2020. 

 

"In luna august 2020 s-a inregistrat nasterea a 16.804 copii, cu 611 mai putini copii 

decat in luna iulie 2020.  
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Numarul deceselor inregistrate in luna august 2020 a fost de 23.169, cu 752 decese 

mai multe decat in luna iulie 2020, iar numarul deceselor copiilor cu varsta sub 1 

an, inregistrate in luna august 2020, a fost de 88 copii, in scadere cu 13 decese sub 

1 an fata de luna iulie 2020", se mai arata in datele INS. 

 

In luna august 2020, aproape doua treimi din totalul numarului de decese s-au 

inregistrat pentru persoanele cu varsta de cel putin 70 ani (9.498 decese, 

reprezentand 41% din total, s-au inregistrat la grupele de varsta 80 ani si peste, 

5.657 decese, reprezentand 24,4%, la persoanele de 70-79 ani) si 4.549 decese 

(19,6%) la persoanele in varsta de 60-69 ani. Firesc, la polul opus, cele mai putine 

decese au fost inregistrate la grupele de varsta 5-19 ani (86 decese), 0-4 ani (107 

decese) si 20-29 ani (129 decese). 

 

"Sporul natural s-a mentinut negativ in luna august 2020, decedatii avand un 

excedent fata de nascutii-vii de 6.365 persoane", potrivit INS. 

Sporul natural reprezinta diferenta dintre numarul nascutilor-vii si numarul 

persoanelor decedate, in perioada de referinta. 

 

In luna august 2020, la oficiile de stare civila s-au inregistrat 14.929 casatorii, cu 

3.761 mai multe decat in luna iulie 2020. Numarul divorturilor pronuntate prin 

hotarari judecatoresti definitive si conform Legii nr.202/2010 a fost de 1.953 in 

luna august 2020, cu 90 mai multe decat in luna iulie 2020. 

 

Numarul nascutilor-vii inregistrat in luna august 2020 a fost mai mare cu 179 

comparativ cu aceeasi luna din 2019. Numarul persoanelor care au decedat in luna 

august 2020 a fost cu 3.270 mai mare fata de luna august 2019. 

"Sporul natural negativ s-a accentuat in luna august 2020 fata de cel din luna 

august 2019 (-6.365 persoane in luna august 2020, fata de -3.274 persoane in luna 

august 2019). Numarul copiilor cu varsta sub un an care au decedat a fost cu 13 

mai mic in luna august 2020, decat cel inregistrat in luna august 2019", arata datele 

INS. 
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In luna august 2020, in mediul urban s-a inregistrat decesul a 11.766 persoane 

(6.287 barbati si 5.479 femei), iar in mediul rural decesul a 11.403 persoane (6.174 

barbati si 5.229 femei). Fata de aceeasi luna din anul 2019, numarul persoanelor 

care au decedat a crescut cu 1.967 persoane (1.186 barbati si 781 femei) in mediul 

urban si cu 1.303 persoane (834 barbati si 469 femei) in mediul rural. 

 

De asemenea, numarul casatoriilor a fost, in luna augut 2020, cu 8.115 mai mic 

decat cel inregistrat in aceeasi luna din anul precedent. Prin hotarari judecatoresti 

definitive si conform Legii nr. 202/2010 in luna august 2020 s-au pronuntat cu 374 

divorturi mai multe decat in luna august 2019. 

 

"Efectele crizei sanitare asupra fenomenelor demografice sunt vizibile, in cazul 

deceselor, in special in lunile aprilie, iunie, iulie si august 2020, cand s-au 

inregistrat cresteri fata de lunile aprilie, iunie, iulie si august 2019, al casatoriilor 

care, incepand cu luna martie, au inregistrat scaderi semnificative ale numarului de 

evenimente fata de luna corespunzatoare din 2019. Numarul nasterilor a scazut in 

fiecare luna fata de aceeasi perioada din anul precedent, exceptie facand luna 

august cand s-a inregistrat un numar mai mare de nascuti-vii fata de anul 

precedent. Pentru o caracterizare completa a fenomenelor demografice inregistrate 

in lunile martie-august 2020, in contextul pandemiei COVID-19, trebuie avut in 

vedere faptul ca prevederile ordonantelor militare au introdus anumite limitari in 

posibilitatea de desfasurare a unor evenimente cu mai mult de trei persoane, au 

limitat deplasarile in afara locuintei si in afara localitatii, au suspendat activitatile 

in spatii inchise, au determinat Uniunea Notarilor Publici sa amane termenele 

pentru dosarele de divort aflate pe rol dupa sistarea starii de urgenta", informeaza 

INS. 

 

De asemenea, prevederile Hotararilor de Guvern pentru perioada starii de alerta au 

impus anumite limitari in ceea ce priveste numarul persoanelor care se pot intalni 

in locurile publice, precum si prevederi privind organizarea de evenimente la un 

numar foarte mic de participanti. Datele trebuie interpretate in corelare cu 

informatiile din surse administrative, in special cele publicate de Ministerul 

Sanatatii, prin Institutul National de Sanatate Publica. 
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"Datele pentru lunile anului 2020 sunt provizorii, fenomenele fiind prezentate dupa 

data inregistrarii acestora si nu dupa data producerii evenimentelor demografice; 

din acest motiv datele aferente anului 2020 vor suporta modificari prin includerea 

fenomenelor inregistrate tardiv (dupa luna de referinta) si excluderea celor 

inregistrate in luna de referinta, dar care s-au produs in luna precedenta sau 

anterior acesteia si prin redistribuirea fenomenelor pe luni dupa data producerii", 

mai arata datele INS. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Iohannis, premiat in Germania cu distinctia "Otto cel Mare" pentru 

"onorarea marilor merite in procesul european de unificare" 

Presedintele Klaus Iohannis va primi, miercuri, 14 octombrie, la Magdeburg, 

Germania, premiul 'Otto cel Mare' pentru "onorarea marilor merite in procesul 

european de unificare", a informat Administratia Prezidentiala. 

 

Potrivit sursei citate, ceremonia de decernare a premiului va avea loc la Domul din 

Magdeburg (Catedrala Sfintilor Mauritius si Katharina), loc simbolic, cu 

semnificatie deosebita pentru istoria Europei, care adaposteste de peste 1.000 de 

ani mormantul lui Otto I, imparat al Sfantului Imperiu Roman. 

 

In cadrul festivitatii, discursul Laudatio va fi rostit de catre Heiko Maas, ministrul 

Afacerilor Externe al Republicii Federale Germania. La ceremonie vor fi prezenti 

Reiner Haseloff, premierul landului Saxonia Anhaltina, Rainer Robra, ministru de 

stat si sef al Cancelariei de Stat Saxonia Anhaltina, precum si Lutz Trumper, 

primarul general al orasului Magdeburg. 

 

Premiul 'Otto cel Mare' este acordat, o data la doi ani, personalitatilor si 

organizatiilor care au merite deosebite in procesul european de unificare si in 

promovarea gandirii europene. Distinctia a fost acordata pentru prima data in anul 

in 2005, cu ocazia aniversarii a 1.200 de ani de existenta a orasului Magdeburg. 

 

 

https://ziare.com/klaus-johannis/
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Printre personalitatile carora li s-a decernat pana in prezent aceasta distinctie se 

numara cancelarul Germaniei, Angela Merkel, fostul presedinte al Germaniei 

Richard von Weizsacker, fostul presedinte al Letoniei Vaira Vike-Freiberga, 

precum si fostul Inalt Reprezentant al Uniunii Europene pentru Afaceri Externe si 

Politica de Securitate Federica Mogherini. In anul 2015, Organizatia pentru 

Securitate si Cooperare in Europa (OSCE) a fost prima institutie distinsa cu acest 

premiu. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Iohannis: Romania este alaturi de Presedintia germana a Consiliului UE in 

centrul procesului de consolidare a UE 

Presedintele Klaus Iohannis a transmis, luni, un mesaj cu ocazia celei de-a XXIII-a 

sesiuni a Comisiei guvernamentale romano-germane pentru problematica etnicilor 

germani din Romania. 

 

"Relatiile politice dintre Romania si Republica Federala Germania s-au dezvoltat 

semnificativ, prin contacte frecvente si substantiale la toate nivelurile, de la cel 

inalt institutional, pana la cel interpersonal, iar legaturile economice foarte stranse 

reprezinta un pilon de baza al cooperarii noastre. Germania este gazda uneia dintre 

cele mai mari comunitati romanesti in afara granitelor. Ca stat profund atasat 

idealului de unitate europeana, Romania este alaturi de Presedintia germana a 

Consiliului UE in centrul procesului de consolidare a Uniunii Europene. Sunt 

convins ca o Uniune puternica - atat intern, cat si pe plan global - va continua sa 

aduca bunastare si securitate cetatenilor sai, va continua sa inoveze si sa faca fata 

provocarilor tehnologice, sa fie un actor economic competitiv, sa aiba un impact 

recunoscut la nivel global si sa fie un model de democratie si valori, care reprezinta 

un model de integrare in societatea germana", afirma presedintele Iohannis in 

mesajul prezentat de consilierul prezidential Sergiu Nistor. 

 

 

 

https://ziare.com/angela-merkel/
https://ziare.com/klaus-johannis/
https://ziare.com/stiri/securitate/
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El apreciaza ca reuniunea Comisiei are loc in conditiile dificile generate de 

pandemia de COVID-19 si subliniaza ca, la aniversarea a 140 de ani de relatii 

diplomatice romano-germane si la celebrarea a 30 de ani de unitate a Germaniei, 

lucrarile forului exemplifica relatia strategica bilaterala excelenta dintre cele doua 

tari, care constituie unul dintre fundamentele politicii externe a Romaniei. 

 

"Imi exprim aprecierea pentru eforturile facute de Comisie, prin intreaga ei 

activitate, pentru ca minoritatea germana din Romania - punte intre cele doua 

natiuni ale noastre - sa aiba un rol si o contributie din ce in ce mai consistente la 

progresul economic si social al tarii noastre, la convergenta natiunii romane spre 

valorile si idealurile europene la care aspira", spune Iohannis in mesaj. 

 

Seful statului mentioneaza ca aceasta comisie are o contributie activa si constanta 

la pastrarea si fructificarea identitatii culturale a persoanelor apartinand minoritatii 

germane din Romania si da o atentie deosebita urmaririi asigurarii calitatii 

invatamantului in limba germana ca limba materna si prezervarii patrimoniului 

cultural al sasilor si svabilor. 

"Parte integranta a tezaurului cultural al Romaniei, valorile culturale ale sasilor 

transilvaneni si cele ale svabilor banateni sunt, in acelasi timp, si o contributie 

originala la patrimoniul european si mondial. Angajamentul nostru pentru 

conservarea acestor bogatii se datoreaza si faptului ca acestea transmit mesaje 

importante noilor generatii, vorbind despre importanta convietuirii si a dialogului 

intercultural in edificarea unor comunitati prospere, construite pe solidaritate si 

cetatenie democratica, europeana. Un domeniu deosebit de important al activitatii 

Comisiei il constituie educatia, sprijinirea formarii tinerilor pentru a-si gasi si a 

urma o profesie utila lor si colectivitatii, astazi si in viitor. Imi doresc ca deciziile 

pe care le veti adopta si proiectele Comisiei sa se inscrie, si pe mai departe, in mod 

specific, concret si vizibil in programul pe care l-am initiat, Romania Educata", 

spune Iohannis. 

 

El constata ca activitatea Comisiei in sustinerea invatamantului si culturii, in 

domeniul social si al dezvoltarii economice locale a adus contributii pentru 

cetatenii Romaniei, indiferent de apartenenta lor etnica. 
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"Aceasta nu este doar o valoare adaugata unui program bilateral, ci si o importanta 

viziune incluziva, o consistenta fructificare contemporana a unei realitati istorice, 

cea a colaborarii dintre minoritatea germana si majoritatea romaneasca in 

edificarea modernitatii tarii noastre", afirma seful statului. 

Presedintele Iohannis aminteste ca a conferit recent Medalia Aniversara 

"Centenarul Marii Uniri" Forumului Democrat al Germanilor din Romania si 

Asociatiei Federale a Sasilor Transilvaneni si Asociatiei Federale a Svabilor 

Banateni din Germania. 

(Sursa: ziare.com) 

 

 Ministrul Aurescu a vorbit, la Luxemburg, despre necesitatea elaborării 

unei 'veritabile strategii' privind relaţiile UE - Rusia 

Ministrul Afacerilor Externe, Bogdan Aurescu, a vorbit, luni, la reuniunea 

miniştrilor Afacerilor Externe din statele membre ale UE de la Luxemburg, despre 

"necesitatea elaborării unei veritabile strategii privind relaţiile UE - Rusia", arată 

MAE într-un comunicat transmis AGERPRES. 

 

Privitor la Rusia, ministrul român "a evidenţiat importanţa discutării aprofundate a 

relaţiilor UE cu Federaţia Rusă, în lumina evoluţiilor recente - inclusiv otrăvirea lui 

Aleksei Navalnîi". 

 

În acest context, ministrul Bogdan Aurescu a arătat că abordarea principială a UE 

de până acum în relaţie cu Rusia "îşi păstrează actualitatea şi valabilitatea, fiind 

necesară menţinerea unei poziţii unitare şi echilibrate în continuare în aplicarea 

celor cinci principii directoare care guvernează această relaţie din 2016. Mai multă 

atenţie este necesar a fi acordată de UE angajării societăţii civile din Rusia". 

 

El a reamintit în acelaşi timp necesitatea elaborării unei veritabile strategii privind 

relaţiile UE-Rusia, precizează comunicatul MAE. 
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Declaraţia vine în contextul publicării raportului Organizaţiei pentru Interzicerea 

Armelor Chimice, prin care a fost confirmată otrăvirea lui Navalnîi cu un agent 

chimic din grupul Novichok. În aceste circumstanţe, ministrul român a susţinut 

necesitatea adoptării rapide de sancţiuni suplimentare la adresa celor care au 

încălcat normele de drept internaţional, implicaţi în tentativa de omor în cazul 

liderului opoziţiei ruse. Această direcţie de acţiune a UE a fost susţinută de 

România, alături de alte state membre, încă anterior precedentei reuniuni a 

Consiliului Afaceri Externe (CAE), din 21 septembrie. 

 

În cadrul reuniunii CAE de luni, Bogdan Aurescu a exprimat îngrijorarea 

României cu privire la escaladarea conflictului armat privind Nagorno-Karabah şi 

a subliniat necesitatea respectării depline de către părţi a înţelegerii recente de 

încetare a focului, ''care din păcate a fost deja încălcată''. 

 

Aurescu a menţionat că România "a încurajat constant părţile să găsească voinţă 

politică şi să se angajeze constructiv în detensionarea situaţiei şi în reluarea 

negocierilor pe fond, cu respectarea dreptului internaţional, cu medierea co-

preşedinţilor Grupului de la Minsk al OSCE". 

 

El a subliniat că această reactivare a conflictului privind Nagorno-Karabah atrage 

atenţia asupra faptului că există un veritabil arc de instabilitate în regiunea Mării 

Negre, generat de existenţa unui lanţ de conflicte prelungite sau îngheţate care pot 

fi oricând "încălzite" şi care trebuie tratate de o manieră cuprinzătoare, deoarece 

ele afectează nu doar securitatea regiunii, ci şi a Europei în general. Prin urmare, a 

propus includerea pe agenda unei viitoare reuniuni a CAE a unui punct de discuţie 

privind conflictele îngheţate/prelungite din regiunea Mării Negre. 

 

Miniştrii Afacerilor Externe au avut un schimb de opinii extins cu privire la 

evoluţiile din Belarus, dialogul Belgrad-Priştina, relaţiile UE-Rusia şi relaţiile cu 

America Latină şi Caraibi. 

 

În ceea ce priveşte Belarus, ministrul Bogdan Aurescu a exprimat preocuparea 

pentru continua deteriorare a situaţiei interne, în condiţiile în care autorităţile 

belaruse nu au demonstrat niciun interes pentru dialogul cu populaţia şi societatea 

civilă pentru ieşirea din criză.  
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A salutat decizia adoptării de măsuri restrictive suplimentare la nivelul UE, prin 

includerea pe lista de sancţiuni a 40 de persoane, responsabile de fraudarea 

alegerilor şi represiune, evidenţiind că România se numără printre statele care au 

co-sponsorizat recent şi susţin extinderea acestei liste, inclusiv cu listarea lui 

Aleksandr Lukaşenko, propunere pe care România a făcut-o de altfel încă din luna 

august. De asemenea, el a arătat că dacă situaţia se va deteriora suplimentar, va fi 

cel mai probabil nevoie de sancţiuni suplimentare la adresa regimului, eventual de 

tip economic. 

 

"În condiţiile în care criza din Belarus a intrat într-o nouă etapă, pe fondul modului 

în care Aleksandr Lukaşenko şi-a preluat pretinsul mandat, oficialul român a arătat 

că este probabil ca raporturile UE cu autorităţile belaruse să se deterioreze şi mai 

mult, aşa cum s-a întâmplat recent cu forţarea rechemării pentru consultări a 

ambasadorilor polonez şi lituanian la Minsk, nevoiţi să părăsească ţara pentru o 

perioadă de timp", punctează MAE. 

 

Potrivit sursei citate, el a "subliniat nevoia de reacţie şi acţiune fermă şi rapidă a 

UE faţă de deciziile autorităţilor belaruse" şi a menţionat că, în semn de solidaritate 

cu Polonia şi Lituania, România a decis vineri să se alăture statelor UE care şi-au 

retras pentru consultări ambasadorul de la Minsk, decizie pusă în aplicare începând 

de luni. 

 

În acelaşi timp, Aurescu a arătat satisfacţia că în concluziile Consiliului European 

de la începutul lui octombrie au fost preluate propunerile preşedintelui Klaus 

Iohannis şi ale omologilor săi polonez şi lituanian de creare a unui pachet 

cuprinzător de sprijin economic din partea UE pentru un Belarus democratic, ce 

trebuie elaborat de către Comisie. Nu în ultimul rând, Bogdan Aurescu a reiterat 

necesitatea ca UE să continue să sprijine activ societatea civilă din Belarus. 

 

Referitor la dialogul Belgrad-Priştina, ministrul Bogdan Aurescu a salutat 

includerea punctului pe agenda Consiliului Afaceri Externe, inclusiv în urma 

solicitării României, alături de alte state membre. 
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Ministrul român a subliniat importanţa efortului UE în atingerea unui pachet de 

înţelegeri cuprinzătoare cu valoare juridică între părţi, prin medierea 

Reprezentantului Special al UE pentru Dialogul Belgrad-Priştina şi alte aspecte 

regionale din Balcanii de Vest Miroslav Lajcak, pachet care va contribui la 

stabilitatea întregii regiuni. 

 

Acesta a prezentat abordarea constructivă şi activă a României în acest dosar, care 

sprijină obţinerea de rezultate concrete, în baza unui mecanism sustenabil etapizat, 

precum şi susţinerea pentru folosirea tuturor instrumentelor europene disponibile.  

(Sursa: Agerpres) 

 

 Consiliul Europei constată „cu regret” că predarea limbii române în Vidin a 

fost întreruptă 

Consiliul Europei recomandă Bulgariei, într-un raport publicat luni, promovarea 

învăţământului în limbile minorităţilor prin introducerea acestuia la nivel preşcolar 

şi secundar, după ce a constatat nu se asigură predarea limbii materne pentru mai 

multe minorităţi, între care şi cea română, relatează Agerpres. 

 

În cea de-a patra Opinie referitoare la Bulgaria, publicată luni, Comitetul 

Consultativ privind Convenţia-cadru pentru protecţia minorităţilor naţionale al 

Consiliului Europei notează „cu regret” că predarea limbii române în Vidin a fost 

întreruptă. În prezent, se spune în document, limba română este predată doar ca 

limbă străină la Liceul Mihai Eminescu din Sofia, care permite studierea intensivă 

a limbii române şi unde se predau şi alte discipline în această limbă. 

 

Comitetul consultativ salută disponibilitatea studiilor în limba română la Sofia, dar 

observă că nu este oferită nicio predare în limba română sau a limbii române în 

sistemul de învăţământ obişnuit în zonele în care vorbitorii de română trăiesc în 

număr semnificativ, în special în regiunea Vidin. Comitetul consultativ solicită 

autorităţilor bulgare ca, în cooperare cu vorbitori de limbă română, să facă 

disponibilă predarea în sau a limbii române în zonele locuite tradiţional de această 

minoritate. 

 

https://www.agerpres.ro/romania-in-lume/2020/10/12/consiliul-europei-constata-cu-regret-ca-predarea-limbii-romane-in-vidin-a-fost-intrerupta--589632
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Conform documentului Consiliului Europei, în afară de dreptul de a învăţa propria 

limbă maternă, în Bulgaria nu există un cadru juridic cuprinzător care să acorde 

drepturi specifice persoanelor aparţinând minorităţilor, în domeniile cultură, mass-

media, utilizarea limbii în contactele cu autorităţile, semnalizare topografică sau 

participare politică. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Belarus: Poliția a primit aprobare să folosească arme letale împotriva 

protestatarilor 

Poliția din Belarus a primit aprobarea să folosească muniție de război pe străzi 

dacă va fi necesar, a anunțat luni ministrul de interne de la Minsk, afirmând că 

măsura a fost luată datorită „radicalizării” protestelor, relatează Reuters. 

 

Anunțul vine după ce poliția din Belarus a folosit duminică tunuri de apă și 

grenade asurzitoare pentru a dispersa manifestanții adunați la Minsk pentru a 

protesta față de realegerea controversată a președintelui Alexandr Lukashenko, 

forțele de ordine efectuând de asemenea numeroase arestări. 

 

Belarusul, o fostă republică sovietică cu o populație de 9,5 milioane, se confruntă 

cu proteste masive de la alegerile prezidențiale de pe 9 august despre care opoziția 

spune că au fost fraudate de către Alexandr Lukașenko. 

 

De la alegeri, zeci de mii de oameni s-au adunat în fiecare duminică pe străzile din 

Minsk pentru a cere demisia sa și a cere tragerea la răspundere a celor vinovați de 

reprimarea violentă primelor proteste post-electorale, care au lăsat cel puțin trei 

morți, zeci de răniți. 

 

Peste 13.000 de persoane au fost reţinute de la începutul protestelor, însă unele au 

fost eliberate până acum, potrivit Reuters. Candidatul Opoziției, Svetlana 

Tihanovskaia, a spus că este adevărata câștigătoare a scrutinului și a cerut alegeri 

libere. Ulterior, ea a plecat din țară. 

 

https://www.reuters.com/article/us-belarus-election-protests-arms/belarus-allows-police-to-use-lethal-weapons-at-mass-protests-idUSKBN26X1TT?il=0
https://www.hotnews.ro/stiri-international-24344475-video-protestele-din-belarus-aproximativ-50-manifestanti-retinuti-dupa-confruntari-politia-minsk.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-international-24344475-video-protestele-din-belarus-aproximativ-50-manifestanti-retinuti-dupa-confruntari-politia-minsk.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-international-24344475-video-protestele-din-belarus-aproximativ-50-manifestanti-retinuti-dupa-confruntari-politia-minsk.htm
https://www.hotnews.ro/stiri-international-24344475-video-protestele-din-belarus-aproximativ-50-manifestanti-retinuti-dupa-confruntari-politia-minsk.htm
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Uniunea Europeană și SUA au refuzat să recunoască rezultatul oficial al scrutinului 

prezidențial. 

(Sursa: Agerpres) 

 

 Ce se pregăteşte: OCDE, organizaţia celor mai dezvoltate state din lume, 

anunţă proiectul privind reforma impozitării globale a companiilor, o piaţă de 

100 de mld. dolari şi se pregăteşte să ”revoluţioneze” modul în care se aplică 

impozitul pe profit 

Statele bogate ale planetei au redactat un set de principii tehnice care ar 

”revoluţiona” modul în care se calculează şi aplică impozitul pe profit la 

multinaţionale. Potrivit primelor estimări, în urma noilor reglementari s-ar putea 

strânge la nivel mondial 100 de miliarde de dolari din impozite suplimentare, 

transmite Financial Times. 

Noul sistem va fi implementat dacă se va atinge un acord politic în 2021, a declarat 

Organizaţia pentru Cooperare şi Dezvoltare Economică (OCDE). 

Organizaţia cu sediul în Paris caută un consens în peste 135 de ţări în ceea ce 

priveşte reformele, care le-ar oferi autorităţilor fiscale ocazia de a înregistra un plus 

de până la 4% din impozitele pe profit. 

Ţelul este asigurarea că multinaţionalele – incluzând aici giganţii tech din Statele 

Unite şi companiile de lux din Europa – îşi vor plăti impozitele pe profit şi nu îşi 

vor îndrepta atenţia asupra paradisurilor fiscale. 

Primul aspect al reformelor spune că multinaţionalele profitabile îşi vor 

redirecţiona o porţiune din profiturile înregistrate la nivel global către ţările unde 

se află clienţii respectivei companii, chiar dacă multinaţionala îşi vinde de departe 

produsele/serviciile. Astfel, se vor redistribui aproape 100 de miliarde de dolari din 

impozitele pe profit pe întreg teritoriul planetei. În plus, giganţi precum Google, 

Amazon şi Facebook vor plăti mai multe taxe în Europa şi ţările în curs de 

dezvoltare, iar LVMH şi Mercedes-Benz vor plăti mai mult în Statele Unite. 
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Al doilea aspect implică un impozit pe profit minim pe care va trebui să îl 

plătească fiecare multinaţională. Dacă o companie are sediul într-un paradis fiscal, 

celelalte ţări vor avea dreptul de a colecta taxele aflate în parametrii impuşi de 

impozitul de profit minim, eliminând stimulentele privind transferarea profiturilor 

către jurisdicţii cu taxe reduse. 

Creşterea eficacităţii pe care o impune colectarea impozitelor pe profit ar reduce 

uşor investiţiile multinaţionalelor. 

România are un impozit pe profit de 16% şi de 5% pe dividende.  

(Sursa: zf.ro) 

 

 Iniţiativa celor Trei Mări: Pe unde ar putea trece Via Carpatica, unul dintre 

cele mai mari proiecte de autostradă din Europa, care traversează şi România 

 Unul dintre principalele proiecte vizate de ”Iniţiativa celor Trei Mări”, o platformă 

politică a statelor membre ale Uniunii Europene, se numeşte Via Carpatia şi are ca 

obiectiv principal crearea unui coridor de transport din partea de nord a Europei 

spre sud, prin Lituania, Polonia, Slovacia, Ungaria, România, Bulgaria şi Grecia, 

ca o nouă conexiune de autostradă între nordul şi sudul Europei, integrând sistemul 

de transport al statelor participante. 

Potrivit schiţei proiectului, în Românai Vestul va fi din nou favorizat, în 

detrimentul Moldovei.  

„Salut iniţiativa Statelor Unite ale Americii - partenerul nostru strategic, care, prin 

vocea ambasadorului său la Bucureşti, şi-au exprimat dorinţa de a sprijini România 

pentru dezvoltarea economică, energetică şi acum şi cea a infrastructurii rutiere şi 

feroviare. Eforturile şi seriozitatea noastră încep să dea roade. Cele două proiecte 

importante Rail-2-Sea şi Via Carpatia vor primi un sprijin important pentru 

dezvoltarea infrastructurii care să lege Constanţa, de la Marea Neagră, cu Gdansk, 

de la Marea Baltică. Aceste proiecte de infrastructură vor fi un real beneficiu 

pentru economiile statelor partenere, dar şi pentru economiile din regiune. Ambele 

proiecte, atât Rail-2-Sea cât şi Via Carpatia, implică atragerea de fonduri private”, 

a declarat sâmbătă ministrul transporturilor Lucian Bode. 
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(Sursa: zf.ro) 

 


